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РЕФЕРАТ 

Керимов Б.Д. Нефтеперспективные структуры Северного района Припятского 

нефтегазоносного бассейна (дипломная работа). – Минск, 2017. – 58 с. 

ПРИПЯТСКИЙ ПРОГИБ, СЕВЕРНЫЙ СТРУКТУРНЫЙ АРЕАЛ, 

НЕФТЕГАЗОНОСНЫЕ КОМПЛЕКСЫ, НЕФТЕПЕРСПЕКТИВНЫЕ СТРУКТУРЫ, 

ПРИРОДНЫЙ РЕЗЕРВУАР. 

Работа посвящена проблеме изучению нефтеперспективных структур Северного 

структурного ареала Припятского прогиба. Здесь приведено нефтегеологическое 

районирование Припятского прогиба, стратиграфия и тектоника осадочного чехла в его 

пределах.  

В работе подробно охарактеризованы нефтегазоносные комплексы Северного 

структурного ареала. Кроме того, оценена степень геологической и геофизической 

изученности данного региона. Определены особенности литологии подсолевого и 

межсолевого комплексов. Дана краткая характеристика природных резервуаров нефти и газа. 

Проанализированы геофизические методы поисков залежей нефти и газа. Дано описание 

нефтеперспективных структур Северного структурного ареала Припятского прогиба. 

Библиогр. 45 назв., рис. 16, табл. 2. 

 

ABSTRACT 

 

Kerimov B.J. Oil-bearing structures of the Northern structural areal of the Pripyat Trough 

(diploma work). – Minsk, 2017. – 58  p. 

PRIPYAT GRABEN, NORTHERN STRUCTURAL AREAL, OIL AND GAS 

COMPLEXES, OIL-STRUCTURE, NATURAL OIL RESERVOIR. 

The work devoted to the problem of study of oil-bearing structures in the Northern structural 

areal of the Pripyat Trough. Here are geological zoning of oil fields of the Pripyat Trough, 

stratigraphy and tectonics of of the sedimentary cover within it. 

The work contains detailed description of the main oil and gas complex in the Northern 

structural areal. In addition, estimated level of geological and geophysical scrutiny of the region. 

Determine the features of lithology subsalt and intersalt complexes. There is а brief description of 

natural oil and gas reservoirs. Analyzed geophysical methods of searches oil and gas deposits. 

There is а description of oil-bearing structures in the Northern structural areal of the Pripyat 

Trough. 

Bibliography 45 refеr., figs. 16, tab. 3. 

 


